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Partidaris 
i detractors 
tenen els seus 
arguments

La roda de fira, una altra 
atracció polèmica

fronteres per la pandèmia. Pel que es 
veu, i com o podia ser d’una altra ma-
nera, la sínia panoràmica compleix 
amb totes les mesures de seguretat 
pel que fa a la Covid-19 i, així, les cabi-
nes són airejades i només poden ser 
compartides per grups convivenci-
als, i a més es desinfecten cada vegada 
que són desllotjades. 

Com va passar en anys anteriors, 
la instal·lació d’aquest giny ha origi-
nat també enguany  una certa polèmi-
ca entre la ciutadania perquè, com és 
natural, hi ha aquells que es mostren 
a favor i d’altres que ho fan en contra. 
Entre els arguments dels primers hi 

E
l Comú d’Andorra la Vella 
ha tornat a sorprendre’ns 
enguany amb una atracció 
per a les festes nadalenques. 
En aquesta ocasió, i com a 

subtitut del túnel de llum i so dels úl-
tims dos anys, s’ha instal·lat una enor-
me roda de fira a la Rotonda de la capi-
tal, i la veritat és que ha aixecat molta 
expectació, fins i tot molts dies abans 
de la inauguració. Una vegada es va 
posar en marxa divendres passat, ja 
són moltes les famílies que s’hi han 
desplaçat per gaudir de l’experièn-
cia. A data d’ahir la corporació comu-
nal encara no disposava de xifres con-

cretes de les persones que havien po-
gut gaudir del giny, però sembla ser 
que eren moltes, i això malgrat que 
evidentment la presència de visitants 
ha estat pràcticament nul·la a causa 
de les restriccions de circulacio a les 

ha, per exemple, la necessitat del país 
de comptar amb atraccions d’aquest 
tipus que puguin agradar els nostres 
visitants.  I és que la competència en-
tre ciutats turístiques és cada vegada 
més gran pel que fa a enllumenat na-
dalenc i altres elements decoratius 
propis d’aquestes festes. Els segons 
recorden, per la seva banda, que els 
67.000 euros que val la roda de fira és 
una xifra escandalosa –malgrat que 
és la meitat del que costava el túnel 
de llum i so– que es podria destinar, 
sobretot en aquesst temps de pandè-
mia, a altres finalitats més profitoses. 
Uns i altres tenen una part de raó.
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La Vall d’Ordino ha estat de-
clarada reserva de la Bios-
fera, després de presentar 
la candidatura a la Unesco 

el setembre del 2019. És la prime-
ra candidatura andorrana a formar 
part de la llista de la Unesco. El nom 
de la nostra parròquia ha estat pro-
nunciat en la 32a sessió del Consell 
Internacional de coordinació del 
Programa sobre l’Home i la Biosfe-
ra (MAB), a París.

Després d’aquesta declaració 
voldria assenyalar que hem estat 
la ciutadania, els actors del terri-
tori, que hem conservat les tradici-
ons, el patrimoni cultural i natural 
d’Ordino.

A totes les ordinenques i ordi-
nencs se’ns ha reconegut tot el pro-
cés de la gestió sostenible del nostre 
territori, i la participació ciutada-
na ha estat la clau de l’èxit d’aquest 
projecte. En la nostra parròquia 
s’ha valorat la gestió sostenible des 
de tots els àmbits, no només pel que 
fa a les reserves naturals, sinó tam-
bé en la conservació del patrimo-
ni i les activitats econòmiques que 
es puguin derivar del desenvolupa-
ment sostenible del territori. I la 
gestió òptima de les institucions.

Esdevenir membres de la Xarxa 
Mundial de Reserves de la Biosfera 
és una gran notícia, un gran dia, i 
un gran orgull per Ordino, perquè 
hem estat capaços de conservar el 
patrimoni que hem heretat de ge-
neracions anteriors.

La visibilitat mundial i la mar-
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ca de qualitat que dona aquest esta-
tut ens ha d’obligar, més que mai, 
a mantenir la gestió sostenible de 
la parròquia i posar tots els esfor-
ços perquè la nostra Vall continuï 
mereixent aquest segell tan preuat.

Des que es va començar a pro-
moure la candidatura ha estat un 
treball laboriós, s’ha trigat més de 
tres anys a esdevenir Reserva de la 
Biosfera per la Unesco. Un dels as-
pectes més valorats per aquest reco-
neixement ha estat la participació 
ciutadana. Ara cal continuar el full 
de ruta per equilibrar el patrimoni 
natural i l’economia, marcar priori-
tats, en l’agricultura, en la ramade-
ria... tot plegat per conservar la bi-
odiversitat, fer una gestió sosteni-
ble dels recursos. El turisme també 
és important, perquè s’ha de conso-
lidar el nostre model turístic soste-

nible, tot promovent la singularitat 
mediambiental i cultural.

Com a consellera del comú en-
carregada del comerç considero im-
portant que puguem mantenir un 
teixit comercial dinàmic, proper i 
sostenible. Hem de mantenir l’equi-
libri entre la ciutadania, el patri-
moni cultural i l’activitat econòmi-
ca de la parròquia

Ordino ha arribat a ser Reser-
va de la Biosfera per la conservació 
del medi natural i la compatibilitat 
amb el desenvolupament i la pros-
peritat. I aquesta ha de ser la nostra 
identitat: preservar el benestar de 
les persones.

A partir d’ara ens toca seguir tre-
ballant colze a colze amb tots els 
sectors implicats, fent Comú.  H
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